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Dlouhé prosluněné dny a zvyšující se teploty napovídají, že se nezadržitelně blíží léto, doba 
prázdnin, dovolených a vytouženého odpočinku. Každý z nás si pod pojmem „odpočinek“ před-
staví něco jiného, pro někoho to je péče o zahrádku a kvetoucí rostliny, pro jiného srub hluboko 
v lesích a pro dalšího třeba nákupy ve velkém městě. Ale asi se shodneme na tom, že ho čas 
od času potřebujeme všichni. 
S blížícím se létem začínám být pro nejbližší okolí nesnesitelná. Ve vzduchu cítím trochu vol-
nější dny (protože i moji zahraniční studenti někdy potřebují odpočívat) a netušené možnosti, 
jak jich využít na maximum. Začínám plánovat, kam pojedu na dovolenou, což v mém případě 
znamená nekonečné vymýšlení nerealistických scénářů, vytváření časových rozvrhů (abychom 
toho stihli co nejvíc!) a snění o nezapomenutelných výhledech, exotických chutích, zvláštních 
setkáních a nepopsatelné atmosféře dosud neprobádaných krajin. Moji blízcí se obvykle nene-
chají rozházet a trpělivě snáší mé euforické stavy, když přijde zase nový nápad, kam vyrazíme. 
Dříve se mě snažili usměrňovat a konfrontovat s realitou, například, když se mě zeptali: „A kde 
na to vezmeš peníze?“, ale po vzoru našich posledních ministrů financí mě tento dotaz nevy-
vedl z míry, považovala jsem ho za malicherný, nepodstatný a nicotný a snila dál. 
Cestování pro mě znamená hodně. Ačkoliv se to může jevit jako mladická nerozvážnost, zhý-
ralost a zbytečné plýtvání penězi, myslím si, že pro mě to má mnohem hlubší smysl. Nehle-
dám luxusní ubytování, neodškrtávám si zdolané vrcholy, nevystavuji fotografie a nesbírám 
za ně lajky. Hledám autentičnost bytí, pocit, že to, co dělám, má nějaký smysl. Je to zvláštní, 
ale v ulicích Prahy si někdy připadám ztraceně, i když tudy už několik let procházím každý 
den. V srdci přírody, uprostřed hor, kde čas plyne docela jinak a krajina kolem se proměňuje 
z minuty na minutu, se naopak cítím spokojeně a jistě. Při pohledu na tu nádheru, která mě 
obklopuje, si plně uvědomuji, že život je neskutečný dar, všechny peripetie, trable a strasti se 
při pohledu na ty monumentální horské velikány zdají být tak malé... 
Podle mě je cestování jediná věc, za  kterou zaplatíte, ale dělá Vás zároveň bohatší. Vím, že 
tento názor mnoho lidí nesdílí, protože když máte děti, hypotéku atd., musíte přehodnotit 
priority a  přizpůsobit se životním okolnostem. Z  pozice šíleného plánovače nereálných cest 
ale musím podotknout, že by se člověk nikdy neměl docela vzdávat toho, co ho dělá šťastným. 
Pro mě je to cestování, pro Vás třeba úplně něco jiného, každý z nás je odlišný, a je to dobře. 
Při svých toulkách jsem poznala různé národnosti, tradice, zvyky, mravy, jazyky… Nicméně 
jsem dospěla k závěru, že vřelý úsměv a obětí nezáleží na barvě pleti, stejně tak porozumění 
a pochopení není jen o jazyce. Přátelství a láska jsou na celém světě, a i když máme rozdílné 
touhy a přání, plujeme na stejné lodi a jsme si podobní. 
Ať už sníte o  jakémkoliv létě, přeji Vám, abyste si alespoň trochu toho času pro sebe 
a odpočinek našli. Ať Vám nadcházející letní dny přinesou krásné okamžiky, zajímavá 
setkání a nezapomenutelné zážitky.  ↘ teš 

Proměny v čase

Horní Sloupnice a její okolí

↑  letecký snímek Horní sloupnice a jejího okolí z roku 1937.

↑  snímek z roku 2020 dle portálu Mapy.cz.



Zprávy obecního úřadu
Jablonné nad Orlicí s nejnižší nabídkou 
3 477 299 Kč včetně DPH. Práce by měly být 
dokončeny na podzim 2022.

 dopravní značení 
 v „nejedláku“
Rada obce se již delší dobu zabývá bez-
pečností provozu na místní komunikaci 
od pošty kolem mateřské školy ke křižo-
vatce do „Drah“. Je poukazováno na to, že 
jízda po této komunikaci je nebezpečná 
hlavně v její nejužší části kolem pohos-
tinství V Kopečku. Starosta pozval Policii 
ČR a zástupce firmy na dopravní značení, 
aby byla nalezena taková varianta, která 
by bezpečnost zaručovala. Jedná se hlavně 
o bezpečnost dětí ze školky, které po části 
této komunikace chodí na školkové hřiště. 
Bylo navrženo několik variant: komunikaci 
zprůjezdnit pouze jedním směrem a rychlost 
snížit na 30 km, určení obytné zóny (problém 
s parkováním – pouze na vyhrazených par-
kovištích), instalovat zpomalovací retardéry. 
Nejbezpečnější řešení se jeví osadit nejužší 
místo (u Lněničkových) ozdobnými květináči 
a komunikaci z obou stran osadit dopravními 
značkami „Slepá ulice“. Rádi bychom znali 
názor obyvatel, ke které variantě se přiklonit.

 vandalové ničí 
 veřejná prostranství
Neustále se setkáváme s vandalizmem v obci. 
Cílem vandalů je hlavně čekárna na autobu-
sovém nádraží, dětské hřiště u fary a hřiště 
s umělým povrchem za školou. Posledním 
„hrdinským“ činem bylo vyvrácení mladé 
lípy a zničení její opory pod katolickým 
kostelem. Mládež, která tuto kratochvíli 
provozuje, je posilněna alkoholem, který jim 
jsou někteří prodejci v obci ochotni prodat, 
a je jim jedno, jaké důsledky to přinese. 
Divím se také rodičům hlavně školou povin-
ných dětí, které do této party patří, že jim 
jejich aktivity trpí. Když už jim nedokážou 

vysvětlit, že cigarety a alkohol smějí užívat 
až od osmnácti let, tak je prosím, ať jim ale-
spoň vysvětlí, že ničit obecní ani soukromý 
majetek není slušné. Člověk si pak říká, zdali 
má cenu v obci něco zvelebovat a zlepšovat 
podmínky pro žití, když to pár jedinců nemá 
za nic a dokážou jen ničit. Není můj styl 
na někoho žalovat, ale pokud se dále bude 
ničit majetek, upozorním pracovníky soci-
álního odboru, aby rodiny nezletilých dětí 
poučili o tom, jak mají své děti vychovávat.
 

 různé
 Od 14. června dojde k uzavírce silnice 
II/360 od transformátoru u Čáslavkových 
do Němčic. Uzavírka silnice je plánována 
do 13. listopadu 2022. Objízdná trasa je 
vedena přes Kornice do Litomyšle. Pro jízdu 
do Vlčkova bude možno využít polní cestu 
(úvoz) od bývalého kina. Firma STRABAG, 
která opravu silnice bude provádět, si 
po dohodě s obcí zřídila na obecním pozemku 
skládku štěrku a dalšího stavebního mate-
riálu. Byla shrnuta ornice a po ukončení 
prací bude pozemek uveden do původního 
stavu. S firmou je uzavřena dohoda o přene-
chání určitého množství frézovaného asfaltu 
na opravu místních komunikací.
 Obec podala žádost o dotace na výsadbu 
stromů podél polní cesty spojující Hudečkovu 
cestu se silnicí na Netřeby v Dolní Sloupnici. 
Obec má možnost získat až 250 tisíc korun. 
Majitelé sousedních pozemků podepsali 
souhlasné stanovisko s výsadbou stromů. 
Realizace by měla být provedena nejpozději 
v příštím roce.
 Pro občany Ukrajiny shání obec ubyto-
vání. Máte-li volnou místnost, byt nebo 
celý rodinný domek, který je užíván pouze 
k rekreaci a jste ochotni ho pro tento účel 
poskytnout, dejte prosím vědět na obecní 
úřad ve Sloupnici, e-mail: starosta@sloup-
nice.cz, nebo tel.: 724 189 556, 465 549 192. 
Děkujeme za ochotu.

↘ josef škeřík, starosta obce
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 připravuje se velká
 rekonstrukce domova 
 pro seniory
Na základě pozvání rady obce se 6. května 
uskutečnilo v domově pro seniory setkání 
krajského radního pro sociální věci pana 
Šotoly a vedoucí sociálního odboru paní 
Zahálkové. Za obec se setkání zúčastnili 
členové rady obce a za domov její ředitel 
s užším vedením. Předmětem setkání byla 
diskuze ohledně poskytování sociálních 
služeb z pohledu Pardubického kraje. Jsme si 
vědomi, že ve všech okolních městech jsou 
sociální zařízení (v Litomyšli a v České Třebové 
se mají stavět nová zařízení) a vedení obce 
potřebuje vědět, zda i do budoucna se v rámci 
sociální politiky kraje počítá s provozováním 
domova pro seniory v naší obci. Potřebovali 
jsme to potvrdit úředníky, kteří mají sociální 
oblast na kraji na starosti. Úředníci byli 
seznámeni s možností odkoupení zadního 
traktu domova od nynějšího majitele (Boro-
mejky) a jeho přebudováním na moderní 
ústav pro třicet obyvatel, který by splňoval 
podmínky pro domov se zvláštním režimem. 
Dále byl úředníkům představen záměr úpravy 
části hlavní budovy, kde ve spolupráci s maji-
telem objektu by došlo ke zlepšení podmínek 
pro obyvatele. Jednalo by se o přebudování 
čtyřlůžkových pokojů na dvoulůžkové se vším 
standardem.  Zástupci kraje nás ubezpečili, 
že s domovem v naší obci se i nadále počítá 
a bude mu i nadále poskytována finanční 
podpora v rámci rozdělování finančních pro-
středků ze státního rozpočtu. Záměr odkou-
pení zadního traktu považují za rozumnou věc 
a doporučují místo rekonstrukce stávávající 
budovy její zbourání a postavení nové, která 
bude splňovat parametry domova se zvlášt-
ním režimem. Na stavbu domova existuje 
dotační titul, který by byl pro obec výhodný. 
Na základě této schůzky bylo vypsáno výbě-
rové řízení na pořizovatele projektové doku-
mentace. Byly osloveny čtyři projekční kan-

celáře, z nichž nejvýhodnější nabídku ve výši 
1 832 000 Kč bez DPH podala projekční kance-
lář KIP s.r.o. Litomyšl. Komunikací s firmou 
byl pověřen radní David Millich, který má 
velké zkušenosti se stavební činností a je 
na něho v těchto věcech spolehnutí. 
 Na červnovém zasedání zastupitelstva 
se budeme mimo jiné zabývat odkoupením 
zadního traktu. Pokud zastupitelstvo bude 
souhlasit, vypracujeme smlouvu o smlouvě 
budoucí kupní, ve které bude stanoveno, že 
k odkoupení budovy dojde až po přidělení 
dotace obci od státu. 
 Na úpravách v hlavní budově se budou 
podílet Boromejky, a pokud se najde pří-
hodný dotační titul, tak i obec. 

 domov pro seniory 
 povede nová ředitelka
Z důvodu rezignace stávajícího ředitele 
Domova pro seniory ve Sloupnici bylo vypsáno 
výběrové řízení na obsazení této funkce. 
Tři přihlášení uchazeči splnili podmínky, 
které byly vyhlašovatelem zadány. Nejlepší 
koncepci řízení domova předložila Mgr. Kate-
řina Millichová, která byla následně pozvána 
na osobní pohovor. Při pohovoru svou 
koncepci obhájila a přesvědčila výběrovou 
komisi, že je připravena a schopna Domov 
pro seniory ve Sloupnici vést. 
 Přejeme ji, aby ji elán a zdravé nadšení 
vydrželo i při vlastním řízení domova. 
V zadávacích podmínkách výběrového 
řízení byl stanoven nástup nového ředitele 
do funkce 1. září 2022. Paní Millichová je 
ochotna funkci převzít již od 1. července 2022, 
kdy končí funkční období stávajícího ředitele.

 výběrová řízení 
V minulých číslech PELMELu jsme vás infor-
movali přípravě inženýrských sítí pro dva 
rodinné domky v Dolní Sloupnici. Ve výběro-
vém řízení na stavbu byla ze tří přihlášených 
firem vybrána společnost VAKSTAV spol. s r.o. 



06 07

Základní škola informuje
vážení spoluobčané,
na závěr školního roku vám přinášíme nejnovější informace ze školy. 
Všechny aktuální informace naleznete i na školním webu 
www.zs-sloupnice.cz/aktualne popř. ve fotogalerii. 
rodiče a žáky informujeme zároveň prostřednictvím elektronické 
žákovské knížky jako hlavního informačního systému školy.

prázdninové plány
O prázdninách plánujeme výměnu starých dřevěných šatních skříněk za nové kovové s různoba-
revnými dvířky. Dále proběhne výměna počítačů ve všech devíti třídách a nastavení společného 
prostředí Windows 10. V počítačové učebně vyměníme u všech počítačů zastaralé mechanické 
disky za SSD disky a dojde k zjednodušení školní počítačové sítě úpravou serveru, abychom 
od nového školního roku mohli pracovat ve zcela jednotném a uživatelsky příjemnějším pro-
středí. Ve škole při výuce často používáme i tablety a díky školní wifi síti můžeme využívat 
internet na všech místech ve škole. Od nového školního roku nás čeká i změna učebních plánů, 
protože na obou stupních přibyde více hodin informatiky.

co se od nového školního roku změní ve výuce informatiky? 
Už jsme mnohokrát slyšeli, že svět kolem nás se rychle mění, školy na to nereagují a děti se pak 
často zbytečně učí to, co se učili jejich rodiče a prarodiče. Obklopuje nás technika, digitální zaří-
zení a spoustu činností za nás dělají roboti. Obsahem nové informatiky, kterou od školního roku 
2022/23 zavedeme do našeho vzdělávacího programu, bude rozvíjení informatického myšlení. 
Součástí bude i jednoduché programování, ke kterému škola zakoupila pro žáky 1.stupně roboty 
VEX123 a pro žáky 2.stupně programovatelnou destičku Micro:bit se stavebnicemi ke konstrukci 
různých robotických strojů. 

den Země
Den Země proběhl na naší škole v pátek 
22. 4. 2022. Během celého týdne jsme do tříd 
přinášeli starý papír, který byl poté odvezen 
k recyklaci. Dle údajů třídních učitelů jsme 
celkem sebrali 3 082 kg papíru, za který 
škola obdržela 11 350 Kč. Každý z nás tedy 
průměrně přispěl téměř dvaceti třemi kilo-
gramy papíru. Nejvíce přinesli žáci 4. třídy 
(494 kg), ale v průměru na žáka zvítězili žáci 
5. třídy s průměrem 38,3 kg. Obě třídy byly 
odměněny pizzou z litomyšlské pizzerie dle 
vlastního výběru žáků. Zároveň cenu dostali 
i nejlepší sběrači z jednotlivých tříd. 
Po ranním úklidu papíru do kontejnerů 
jsme si u pana školníka vyzvedli barevné 
pytle na tříděný odpad a nářadí a vydali se 
uklízet nepořádek podél cest (např. 6. třída 
uklízela podél cest Dolní Sloupnice na tzv. 
„velké straně“ atd.) Prošli jsme tak Horní i Dolní Sloupnici po obou stranách a přivezli spoustu 
různého odpadu k likvidaci. Na přiložených fotografiích lze vidět naši činnost i výsledky práce 
a v tabulce naleznete přehled sběru jednotlivých tříd.

„den naruby“
4. května si žáci 9. třídy, kteří si již vydechli po úspěšném absolvování přijímacího řízení, 
zkusili práci učitelů. Rozdělili se do skupin a ve třídách 1. stupně po konzultaci s vyučujícími si 
zkusili učit matematiku, češtinu, angličtinu ale i hudební nebo výtvarnou výchovu a další před-
měty dle rozvrhu dané třídy. Na vlastní kůži tak zjistili, jak se cítí učitel za katedrou.

„dětský den“
1. 6. 2022 se žáci neučili, ale oslavili společně Mezinárodní den dětí. Ráno připravili žáci 2. stupně 
různé aktivity pro žáky 1. stupně. Z peněz získaných za sběr papíru jsme dětem nakoupili špe-
káčky, které si pak společně opekli. 

školní e-shop
Využili jsme nabídky oděvní firmy, která nám vytvoří oblečení se školním logem. Nejprve mohli 
žáci, rodiče i zaměstnanci školy hlasovat, které školní logo z nabídky tří možných se jim nejvíce 
líbí. Po ukončení hlasování byl vytvořen e-shop s nabídkou triček, funkčních triček, mikin, 
tepláků, čepic, batohů atd. a do 31. května si zájemci mohli objednat zboží dle svého výběru, 
velikosti i oblíbené barvy, pokud bylo aktuálně k dispozici.

↘ václav sychra, ředitel

přehled výsledků přijímacího řízení 
Při zápisu, který proběhl 5. 4. 2022, jsme do 1. třídy zapsali celkem 24 nových žáků, kterým 
současní deváťáci slavnostně předali pomyslnou štafetu. Z naší školy v letošním roce odchází 
na střední školy celkem 24 žáků se skončenou povinnou školní docházkou a 2 žáci z 5. třídy. 

přehled středních škol a učilišť,  
na které postupují žáci základní školy počet žáků 
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VoŠ a sTŘeDní Škola peDaGoGickÁ, litomyšl  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 1
obcHoDní akaDeMie a sTŘeDní oDbornÁ Škola cesToVníHo rucHu, choceň  . . . . . . . . . 1
VYŠŠí oDbornÁ Škola a sTŘeDní Škola sTaVební, Vysoké Mýto  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 2
sTŘeDní Škola obcHoDní a sluŽeb sčMsD, polička  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 1
sTŘeDní Škola TecHnickÁ a DopraVní, česká Třebová  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 8
inTeGroVanÁ sTŘeDní Škola TecHnickÁ, Vysoké Mýto  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 3
sTŘeDní ZeMĚDĚlskÁ Škola, kostelec nad orlicí  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 1
sTŘeDní ZeMĚDĚlskÁ Škola, chrudim  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 1

po ukončení 5. ročníku 

GYMnÁZiuM, litomyšl (osmileté)  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 1
sTÁTní Taneční konZerVaToŘ, brno  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 1

↑ na úklidu obce na Den Země se podílela i 8. třída.
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Zprávy 
z mateřské školky Už po několikáté po sobě nám přálo počasí. 

Bylo teplo a slunečno. Jen odpoledne přišla 
kratičká přeháňka. Ale ta už nemohla 
ovlivnit dojem z vydařené akce. Přišlo 1 027 
pochodníků. Na pěších trasách jsme zařídili 
kontrolu s občerstvením a hrami v Konči-
nách u kaple. Druhou kontrolu s občerstve-
ním pro delší trasy nám zařídili v Hájence 
na Horkách. A to ke všestranné spokojenosti. 
Trasy byly jako obvykle pěší: 8 • 15 • 25 • 40 km 
a cyklo: 20 • 40 • 60 • 80 km. A v cíli na hřišti 
znělo osvědčené country od skupiny Modrý 
den, vystoupil kouzelník, jezdilo spřežení 
a jedlo se a pilo... zkrátka, navazovaly se zpět 
dobré vztahy a příjemná nálada, v předcho-
zích dvou letech tak trochu omezené.

↘ za kčt sloupnice martin bečička

Nejmladší fotbalisté ze Sloupnice posbí-
rali na jaře své první „ostré“ zkušenosti. 
V zápasech se sehranějšími a často staršími 
protihráči tahali většinou za kratší konec, až 
při závěrečném turnaji v Králíkách dokázali 
zvítězit ve čtyřech ze šesti zápasů a v kon-
kurenci devíti týmů vybojovali bronzové 
medaile! Zklamání z porážek kluky rychle 
přebolí, zato radost z prvního vstřeleného 
gólu, chycené střely nebo povedené kličky 
zůstává. S každým dalším tréninkem 
a turnajem se kluci zlepšují, od počátečního 
„hurá stylu“ (kam míč, tam všichni) pomalu 
přecházejí k držení herních pozic a fotbalo-
vějšímu projevu. Spoustu trenérské i organi-
zační práce odvádí tým ve složení Ivo Holec, 
Tomáš Karlík, Petra Smutná a Jan Miku-
lecký. Pro trénink mají kluci pěkné vybavení 
i perfektně připravené hřiště, tak ať jim, 
trenérům i podporujícím rodičům nadšení 
vydrží. ↘ mš

Vážení spoluobčané,
Každý školní rok uteče ještě rychleji nežli ten předchozí. I tento se blíží k závěru. Kapacitu 
školičky jsme měli naplno využitou po celý rok. Brzo nás čeká loučení s 24 předškoláky, kteří 
si vyšlápnou do další etapy svého života. Ale v červnu ještě stíháme řadu dalších akcí, jako je 
výlet do ZOO v Olomouci nebo lehkoatletický trojboj v Českých Heřmanicích. Pro prostředňáčky 
je připravené „školkospaní“ spojené s výletem na naučnou stezku na Borovou, a předškoláci 
pojedou na 5 dní na pobyt v přírodě na Pasíčka. V červnu nesmí chybět ani pohádková vesnice, 
tentokráte nese téma „Chráníme přírodu“, a tradiční „Slavnostní rozloučení s předškoláky“. 
A na konci června nás ještě stihnou navštívit hasiči. Po celý rok jsme byli zapojeni v projektu 
„Se Sokolem do života“, a protože tento projekt má bohatou nabídku na rozvíjení tělesné zdat-
nosti dětí, budeme v něm pokračovat i příští rok. Po dva roky jsme využili Šablony III., z kterých 
jsme hradili na částečný úvazek školní asistentku. Od září se budeme přihlašovat do dalších 
šablon nesoucí název Operační program Jana Ámose Komenského, abychom mohli využívat 
pozici školního asistenta i nadále. Naše mateřská škola je také součástí Místního akčního plánu 
rozvoje vzdělávání na území ORP Litomyšl III.
Na závěr bych chtěla popřát nám všem pohodové léto, ve kterém nabereme nové síly 
do další práce.

↘ iva mikulecká, ředitelka

48. ročník turistického pochodu 
sloupenskými lesy opět s veřejností

nová fotbalová generace 
sbírá zkušenosti
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Zprávy z hasičárny

↘ za sdh horní sloupnice 
gabriela jiskrová

JArNí Soutěž příprAVeK se uskuteč-
nila 1. 4. 2022 v Kostěnické sokolovně. Náš 
sbor reprezentovala dvě pětičlenná družstva 
a umístili jsme na 2. a 17. místě z celkového 
počtu 25 družstev. Soutěžní dopoledne se 
dětem moc líbilo.

Další akcí bylo 30. 4. páleNí čAroděJNic. 
Tentokrát nám počasí přálo a společně jsme 
strávili velmi hezký slunečný podvečer. Při-
praveny byly soutěže pro děti s čarodějnickou 
tématikou o sladké odměny. Již tradičně jsme 
vyhlásili nejhezčí maskovanou a nejhezčí 
vyrobenou čarodějnici/čaroděje. Porota vybí-
rala ze tří desítek soutěžících v obou kate-
goriích, drobnou cenu získaly všechny děti. 
Pochutnali jsme si na makrelách a dalších 
dobrotách z grilu.

VeliKoNočNí JArmArK proběhl v sobotu 
9. 4. 2022. Návštěvníci si mohli zakoupit veli-
konoční dekorace, perníčky, bižutérii a další 
zboží převážně od místních prodejců. 
Pro děti byly nachystány tradiční jarní díl-
ničky, program zpestřilo taneční vystoupení 
dětí pod vedením paní Dolečkové a připra-
vena byla také ochutnávka výrobků Řeznic-
tví Sloupnice. Přestože počasí bylo opravdu 
aprílové, účast byla hojná.

rádi bychom Vás pozvali na pouť, 
která se bude konat 12.–14. srpna 2022. 
těšit se můžete na pouťové atrakce 
a občerstvení po celý víkend. 
V sobotu od 20 h bude pouťoVá ZábAVA 
s kapelou Fernet Šok 
a v neděli od 16 h zahraje divadélko mrak 
pohádku „o pAlečKoVi“.

děkujeme za přízeň 
a těšíme se na další setkání 
sDH Horní sloupnice

letní tábor mloček
SDH Řetůvka společně s SDH Horní Sloup-
nice a obcemi každoročně pořádá dětSKý 
tábor vždy první týden v červenci. Letošní 
termín připadá na 2. 7. – 9. 7. 2022 s téma-
tem ŠKolA čAr A KouZel ve Svratouchu. 
Každý tábor se nese v jiném duchu. Těmi 
předchozími byly například Pevnost Boyard, 
Cesta na tajuplný ostrov nebo Indiana Jones 
a egyptský bůh podsvětí.  
 Našeho posledního tábora se zúčastnilo 
23 dětí z Řetůvky, Řetové a Sloupnice a dal-
ších 17 dětí z okolí České Třebové, Ústí nad 
Orlicí, Litomyšle a dokonce až z Příbramska. 
První den se děti zúčastnily archeologického 
kurzu přežití, kde se seznámily s doktorem 
Henrym Jonesem a doktorem Marcusem Bro-
dym. Ten měl pro Henryho zvláštní úkol, a to 
přivézt zlatou sošku z Egypta, kterou stráží 
bůh podsvětí – Anubis, a kterou lze získat 
pouze v určitou dobu za správné konstelace 
hvězd. Pokud by sošku nezískal, nastalo 
by trvalé zatmění Slunce, které by vedlo 
ke konci světa. Jelikož se na tuto výpravu už 
cítil Henry starý, rozhodl, že místo sebe vyšle 
40 dětí a 11 dospělých do Afriky ověřit získané 
dovednosti z kurzu. Tak jsme se ocitli upro-
střed pouště.
 První den naše výprava pochodovala 
pouští, kde byly velké teplotní výkyvy mezi 
dnem a nocí a nikdo nevěděl, zda se svlékat 
nebo oblékat. Přecházeli jsme vratký most 
v džungli, který nás dovedl až k pyramidě, 
povedlo se nám vyřešit vstupní hlavolam 
a dostali jsme se dovnitř. Díky zastaralému 
systému otevírání dveří se spustila obranná 
past a pronásledovala nás valící se koule. Té 
jsme úspěšně utekli, propletli jsme se mezi 
pavučinami, vymotali jsme se mezi mumi-

emi, v noci jsme procházeli mezi chřestýši 
a na konci cesty na nás čekal bůh Anubis. 
Ukázal nám, jak vypadá soška, kterou musíme 
získat, ale ještě nebyl ten správný čas. 
 Ve středu nás čekal důležitý úkol. Utéct 
z pyramidy. Luštili jsme zašifrované azi-
muty, hieroglyfy, ručkovali jsme nad 
propastí, vázali jsme uzly, ale když jsme 
vyběhli z pyramidy ven, zjistili jsme, že se 
při zemětřesení zřítil už tak chatrný most. 
Nezbylo nám nic jiného než se po vzoru 
Indiana Jonese zhoupnout přes propast 
na biči. Podařilo se to celé výpravě, a tak 
jsme se ve čtvrtek rozhodli, že to pořádně 
oslavíme. Pro děti byla připravená diskotéka, 
karneval, módní přehlídka v maskách a sou-
těž Svratouch má talent. Pokud děti správně 
rozluštily šifry a hieroglyfy, dozvěděly se, 
že se v pátek v 8.59:32 musí vydat za Anubi-
sem, aby jim vydal zlatou sošku. Poté je už 
čekal poslední úkol – odhadnout, kolik soška 
váží, aby se nespustila další past. Součástí 
tábora byl také celodenní výlet do Toulovco-
vých maštalí, koupání v nedalekém rybníku 
Chochol, letecký den s nejpočetnější sbírkou 
táborových čuňátek nebo noční přepad, který 
trval 2 hodiny! Děti ale byly statečné a vlajku 
získaly zpět.

pokud byste se chtěli podívat 
na fotografie a videa z táborů, 
navštivte naše webové stránky 
www.tabor-mlocek.proweb.cz.

Pro letošek už máme kapacitu naplněnou, 
ale třeba se sejdeme příští rok.

↘ hlavní vedoucí martina tonarová
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kulomet za žigulíka

◎ takových už na silnicích moc 
nepotkáme…

 Žiguláci už tady skoro nejezdí, ale ve zprá-
vách je vidět, že na Ukrajině jich je pořád 
dost.

◎ jaké je vlastně správné označení 
„žigulíka“?

 Tohle je Lada 1600 nebo taky VAZ 2106, rok 
výroby 1978. Já jsem ho koupil už ojeté v roce 
1984 za 60 tisíc, to byly drahý auta. Nová 
škodovka byla za padesát.
 
◎ kolik má najeto?
 Skoro 300 tisíc. Dost papá, 10 litrů ben-
zínu, ale snadno se seženou laciné náhradní 
díly, tak se mi to vyrovná.

◎ kde jste s ním byl nejdál?
 V pědadevadesátém jsme jeli za neteří 
do Francie k Monaku. Tam přes Německo, 
zpátky přes Rakousko. Každá cesta měřila asi 
1 400 km, ale přes Rakousko to tenkrát bylo 
rychlejší. Jinak jsme byli až na konci Sloven-
ska na Šíravě, jezdili s přívěsem po Čechách… 

◎ nechalo vás auto někdy ve štychu?
 Nikdy ne. Vždycky jsem dojel.

◎ Žádné zásadní opravy jste dělat 
nemusel?

 Je to staré auto, takže jsem měnil brzdy, 
ložiska, blatníky… Ale na motoru nic.
 
◎ jak ho udržujete, že je stále 

provozuschopné?
 Musí to být garážované, na venku by 
dávno shnilo. Rok co rok se pod to podívám, 
umyju podvozek, něco zatřu, něco málo opra-
vím po vrchu. Před technickou si to vždycky 
nechám seřídit u mechanika.

◎ nezkoušel jste ho někdy prodat?
 Když se odtud začátkem devadesátých let 
stěhovali Rusáci, jeden lampasák mi za něj 
nabízel kulomet… Jeden čas jsem chtěl žigula 
prodat, ale za to bych si koupil tak nové 
kolo. Dneska bych za něj zase asi dostal dost 
peněz, lidi o to mají zájem, možná bych si 
za to nějakou pěknou ojetinu koupil. Ale 
nechci, ty novější auta jsou pořád v servisu.

Ve sloupnici bychom v garážích našli několik automobilových veteránů. 
Z těch, které stále slouží ke skutečnému provozu, je jedním z nejstarších 
žigulík pana jiřího pávka

↘ mš

Cesta 
Sloupnického 
potoka
Cesta Sloupnického potoka (nebo také Bílé Labutě) začíná 
nad rybníčkem ve Vesničce, vodu do něj přivádí několik dal-
ších pramenů. Za Českými Heřmanicemi napájí dva větší 
rybníky, protéká Tisovou, kde se do něho vlévá Labuťka, 
a na Sárovci u Vysokého Mýta ústí do Loučné. Není to nijak 
romantické místo, soutok najdete za suchými záchodky 
u cvičiště psů. Voda z prvního pramene urazí 13,7 km a pře-
koná výškový rozdíl 163 m. Přes Loučnou a Labe pak doteče 
až do Severního moře.     ↘ mš

rozloučení ředitele domova pro seniory
Po roce a půl práce pro Domov pro seniory jsem se rozhodl věnovat více času rodině a snad 
i sobě. Podařilo se mi ušetřit v minulém roce značné finanční prostředky organizaci 
i obci, dořešit nejkřiklavější nedostatky v materiálovém vybavení, byla naplněna kapa-
cita zařízení. Rád bych poděkoval za veškerou pomoc při této práci kolegům i zástupcům 
zřizovatele. V letošním roce dochází k dalšímu přesunu nákladů na činnost ze strany státu 
na klienty a zřizovatele, další budování Domova bude potřebovat hodně úsilí, finančních 
zdrojů i času. Dovolte mi popřát  hodně úspěchů nové paní ředitelce a věřím, že se jí bude 
co nejlépe dařit.

rNdr. dušan raček, mbA, ředitel
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Z historie stolního 
tenisu ve sloupnici
V dnešním čísle pelmelu se budeme věnovat mistrovským soutěžím družstev ročníku 1974–75. 
doslovná citace z klubové kroniky bude opět značena uvozovkami a odlišena typem písma – 
kurzívou.

 SoutěžNí roK 1974–75 

„Sezona ročníku 1974–75 zahájena tréninky koncem srpna. Celkem registrováno 19 hráčů“

soupiska a družstva mužů soupiska b družstva mužů soupiska družstva starších žáků

vaněk jiří ing. 1947 novotný josef 1937 chleboun ladislav 1962

chamas jan 1950 mikulecký václav 1952 mikulecký jan 1960

chleboun ladislav 1933 chleboun ladislav 1962 doubrava milan 1962

král jindřich 1943 mikulecký jan 1960 doubrava jan 1960

klusoň václav 1948 doubrava milan 1962 chleboun pavel 1961

novotný josef 1937 krásný vladimír 1943

mikulecký václav 1952 janecký josef 1954

chleboun ladislav 1962 škeřík josef 1956

mikulecký jan 1960 chaloupka jiří 1959

doubrava milan 1962 mikulecký stanislav 1951

mikulecký vlastimil 1959

plch milan 1953

Před zahájením mistrovských soutěží bylo sehráno několik přátelských utkání se soupeři z blízkého 
okolí. I tyto výsledky jsou v klubové kronice zaznamenány, pro čtenáře PELMELu však nejsou důležité. 
Zajímavější jsou vtipné komentáře kronikáře k některým těmto zápasům.

„Sloupnice A – Zálší A 9:3 (přátelské utkání), hráno 27.  9. 74 večer U Chlebounů.
Přátelské utkání s tradičním soupeřem mělo klidný průběh. Soupeř již nedosahuje naší úrovně a byl lehce poražen. Ing. Vaněk 
hrál v této sezóně vůbec prvně a přes to byl výborný. Po cestě domů z utkání trochu zlobil Vašek Klusoň s Krásným, snad to dobře 
dopadne u SNB.“

„Sloupnice B – Zálší B 5:7 (přátelské utkání), hráno 27.  9. 74 pozdě večer U Chlebounů, po utkání A družstev.
Stala se chyba, že jsme nechali mladé kluky dohrávat pozdě večer a Milan Doubrava za to něco koupil od otce. Vina je však 
na naší straně.“

„Zálší – Sloupnice 6:15 (přátelské utkání), hráno 4.  10. 74 
večer v Zálší. 
Naše úplné A družstvo doplněné mladými zcela lehce vyhrálo 
poslední přípravné utkání před mistrovskými boji. Ing. Vaněk, 
Král a Chleboun ml. – všichni bez porážky. Zklamáním výkon 
Chamase, který prohrál zápas a odjel na rande. 
Snad se do potřebné formy dostane.“

↘ ladislav 
chleboun 

konečné tabulky po ukončení mistrovských soutěží

okresní přebor mužů

1. Vysoké Mýto b 18 14 3 1 176:76 49

2. Ústí nad orlicí D 18 15 2 1 171:81 49

3. sloupnice 18 10 3 5 155:97 41

4. česká Třebová c 18 11 1 6 143:109 41

5. orlice b 18 10 3 5 155:97 41

6. Zhoř c 18 8 2 8 136:115 36

7. Dolní Třešňovec 18 7 12 10 120:132 33

8. sruby 18 3 3 12 78:174 27

9. Vysoké Mýto c 18 3 0 15 74:178 24

10. sudslava 18 0 0 18 51:200 18

okresní ii. třída mužů – skupina b

1. Džbánov 16 15 1 0 185:39 47

2. Zálší a 16 13 1 2 168:56 43

3. česká Třebová D 16 11 1 4 135:89 38

4. sloupnice b 16 9 2 5 116:108 36

5. Hrušová a 16 6 3 7 100:124 31

6. Zálší b 16 5 0 11 100:124 26

7. lhotka 16 6 0 10 100:124 26

8. Mostek 16 2 0 14   65:169 20

9. Hrušová b 16 1 0 15   39:185 15

okresní přebor starších žáků – skupina a 

1. sloupnice 8 8 0 0 68:12 24

2. česká Třebová a 8 4 1 3 44:36 17

3. Zhoř 8 4 1 3 42:38 17

4. česká Třebová b 8 1 1 6 25:55 11

5. přívrat 8 1 1 6 21:59 11

Finále okresního přeboru družstev starších žáků  

1. Jiskra Ústí nad orlicí

2. sokol sloupnice

3. česká Třebová

4. orlice

Vybrané komentáře z kroniky k některým mistrovským utkáním:

„Dolní Třešňovec – Sloupnice A 3:11, hráno 18. 10. 74 večer v Třešňovci.
Velmi dobře hrál celý kolektiv. Chamas měl narozeniny a obětavě a dobře hrál. Dívka i dort musely počkat.“

„Sloupnice B – Hrušová A 7:7, hráno 25. 10. 74 večer U Chlebounů.
Utkání se velice dobře začínalo. Vedli jsme postupně až 6:2. Soupeř stačil ještě vyrovnat. Škoda, že z rodinných a školních 
důvodů stále nemůže hrát Mikulecký Jan.“

„Zálší B – Sloupnice B 5:9, hráno 23. 11. 74 odpoledne v Zálší.
Velmi pěkné vítězství našeho mladého teamu, proti ostříleným hráčům. Ti se projevili jako vždy, když prohrávají, velmi nespor-
tovním chováním, ke kterému jim trochu nahrával náš Novotný.“

„Sloupnice – Přívrat 10:0, (st. žáci), hráno 1. 12. 74 dopoledne U Chlebounů.
Hra kočky s myší by se dal nazvat mistrák s nováčkem přeboru. Deset míčků uhráli jen na M. Doubravu, který jde za efektním 
úderem za každou cenu.“ 

„Č. Třebová B – Sloupnice 1:9, (st. žáci), hráno 12. 1. 75 dopoledne v Č. Třebové. 
Jediný bod ztratil náhradník Jan Doubrava. Ztratil bod a zapomněl bundu, pro kterou znovu ze Sloupnice s Chlebounem st. jeli.“

„Sloupnice B – Lhotka 8:6, hráno 18. 1. 75 dopoledne U Chlebounů.
Těsné, ale zasloužené vítězství nad soupeřem, který stále vyhledává nějaké změny a výjimky. Na poslední chvilku vzkázal, 
že přijede dopoledne, místo odpoledne. Družstvo se nám podařilo sehnat a zvítězit.“

„Sruby – Sloupnice A 4:10, hráno 20. 2. 75 večer na Srubech.
Prostředí herny velmi špatné, zima a průvan, neklid ze strany připravujících pořadatelů karnevalu.“

„Sloupnice B – Zálší A 8:6, hráno 22. 2. 75 odpoledne U Chlebounů.
Pěkný dojem z vítězství pokazila určitá neshoda mezi naším Novotným a některými hostujícími hráči. Šlo zase o podání z ruky 
apod. Lépe, než vést spory je hrát. To se našim také dařilo.“ 

„Sloupnice A – Vysoké Mýto C 14:0, hráno 8. 3. 75 večer U Chlebounů.
Rekordní vítězství jaké jsme dosud v mistrovských bojích nezaznamenali. Po nervovém vypětí s Mýtem B přišlo zákonitě uvol-
nění a tak jsme hráli všichni s chutí a dobře.“ 
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Letošní jarní počasí bylo pro polní práce 
zatím příznivé. Díky nižšímu množství 
srážek se však dostáváme na hranici sucha, 
i když v nižší vrstvě půdy vláha zatím je. Setí 
kukuřice jsme začali ve středu 20. 4., zaseto 
máme 439 ha, z toho téměř polovinu, 216 ha, 
protierozní technologií Strip Till. Na ochranu 
letošní úrody kukuřice jsme vlastními silami 
vystavěli 14 km elektrických ohradníků 
a myslivci nám pomáhají s jejich údržbou. 
Sázení 52,4 ha brambor jsme začali ve stejný 
den jako setí kukuřice – tj. ve středu 20. 4 
a skončili jsme 29. 4. Proběhlo dubnové pro-
dukční hnojení obilovin, v souladu s plánem 
průběžně hnojíme kejdou. Probíhá ochrana 
porostů, s ohledem na včely provádíme 
aplikace mimo jejich hlavní dobu aktivity. 
Na Šuráňkově kopci jsme udělali pořádek, 
rozvezli deponii hlíny a ostatního materiálu, 
zaseli a pevně doufáme, že nebudeme muset 
více řešit vytváření nepovolených skládek. 
16. 5. jsme zahájili sklizeň prvních senáží – 
kostřavy a travní porosty ze Sloupnice, zatím 
v ideální zralosti.
 Ve čtvrtek 21. 4. jsme se setkali se zástupci 
mysliveckých sdružení působících na honit-
bách, kde náš podnik hospodaří. Setkali 
jsme se po delší době, neboť kovidová situace 
v minulých letech nebyla setkávání naklo-
něna. Hostitelským spolkem bylo MS Lipo-
vec. Mezi tématy hlavně byla ochrana plodin 
a zvěře před škodami, seznámení s osevem 
na rok 2022, plánované termíny a způsob 
provedení prací sklizně pícnin, nebo opatření 
ke zlepšení správy krajiny.
 Představenstvo družstva s ohledem 
na strmý růst nákladů schválilo od 1. 5. 2022 
nové ceny obědů: pro zákazníky bez 
dopravy 90 Kč, s dopravou 100 Kč, pro 
zaměstnance 30 Kč. Zvýšení ceny oběda 
nebude mít dopad na kvalitu jídel ani veli-
kost porcí. Obědy vaříme denně z čerstvých 
surovin, pokud možno s vyloučením poloto-
varů a před produktů. 
 výdej objednaných naturálií krmného 
obilí ze sklizně 2021 bude probíhat každé 
úterý 6–15 hodin a čtvrtek 6–17 hodin od 2. 6. 
do 23. 6. 2022 na sušce v Dolní Sloupnici. 

Po koronavirové přestávce připravujeme 
opět tradiční zájezd pro důchodce, který 
se uskuteční 9. června. 5. 5. jsme ve spolu-
práci s Celostátní síť pro venkov a Agroven-
kov o.p.s umožnili cca 130 studentům tří 
zemědělských škol (Lanškroun, Chrudim, 
Chroustovice) exkurzi našich provozů.
 V rámci celostátní akce „Dny Českého 
zemědělství“, připravujeme i letos 18. června 
2022 den otevřených dveří, na který bychom 
rádi pozvali všechny naše členy, zákazníky, 
příznivce, sousedy i širokou veřejnost.

 Pokračuje projekt modernizace provozu 
bramborárny. Byla nainstalována klimati-
zační jednotka skladu, je položena střešní 
krytina se zateplením.
 Dne 27. 4. na výroční konferenci firmy 
Agropartner Soběslav byly vyhlášeny nejlepší 
farmy s dojícími roboty LELY v rámci ČR. 
Naše stáj Mléčná farma Řetová dosáhla v roce 
2021 výborných výsledků. V kategorii množ-
ství kg nadojeného mléka na 1 robota jsme 
v získali první místo s průměrem 2 326 kg 
mléka na robota a den. V kategorii užitko-
vosti na dojnici jsme dosáhli na 2. pozici 
s užitkovostí 40,5 kg mléka/kus/den. 
V porovnání se světovou špičkou nejsme už 
tak daleko. Náš hlavní zootechnik Jiří Fangl 
byl zvolen členem výboru Svazu chovatelů 
holštýnského skotu ČR. Jeho zvolení považu-
jeme za výraz uznání úrovně našeho chovu. 

↘ ing. jaroslav vaňous
předseda družstva

informace ze Zd sloupnice

první jarní dny zvaly agroenvironmen-
tální kroužek do terénu a žáci ZŠ Sloupnice 
a ZŠ Němčice tak měli jedinečnou příležitost 
zastihnout zemědělce v akci. Hlavní náplní 
jednoho pátečního odpoledne bylo praktické 
seznámení se s aplikací tekutých statko-
vých hnojiv na pozemky určené k pěstování 
kukuřice. Aplikace kejdy představuje nejen 
lepší využití hnojiva, ale i vyšší produktivitu 
danou rovnoměrností živin. Významnou 
úlohu statkových hnojiv lze pozorovat právě 
u kukuřice, na kterou nejlépe působí účinky 
kejdy v čase své vegetace, a to až do růstové 
fáze květu. Kejda je ale samozřejmě doporu-
čována také jako hnojivo k plodinám s delší 
vegetační dobou, jako jsou okopaniny, píc-
niny nebo k hnojení luk a pastvin.
 Žáci se dokonce sami mohli cítit jako 
správní zemědělci, a to především díky 
ochotě pracovníků představit žákům celý 
proces hnojení, jeho význam a možnosti 
aplikace. Na závěr byla žákům představena 
vhodná technika s aplikátory a někteří se 
mohli i projet na poli. Sladká odměna byla 
jen příjemnou tečkou slunného odpoledne. 

…i na iSŠt Vysoké mýto. Žáci agroenviron-
mentálních kroužků jsou v praktické výuce 
seznamování s reálným provozem zeměděl-
ských podniků, kde se také více dozvídají 
o nepostradatelných pracovních pozicích, 
ve kterých hledají uplatnění nejen absol-
venti středních zemědělských škol. Napří-
klad Střední škola technická ve Vysokém 
Mýtě dokáže své studenty připravit na práci 
automechanika, strojaře, nebo dokonce 
opraváře zemědělských strojů. Proto jsme 
tentokrát praktickou výuku kroužku pojali 
trochu netradičně a s žáky ZŠ Sloupnice a ZŠ 
Němčice jsme se vydali do Vysokého Mýta –  
podívat se, jak to na takové „technické“ 
chodí. Nejprve jsme poznali prostory školy 
a dílny pro praktické vyučování, kde kromě 
špičkového vybavení bylo možné vidět i stu-
denty v akci. V druhé části jsme využili při-
praveného pestrého programu, který během 
necelé hodiny vyškolil skutečného řidiče 
i z prvňáčka a dětem tak nabídl nevšední 
zážitek. Posuďte sami (foto).

↘ bc. martina kličková
vedoucí kroužku ve sloupnici

agroenvironmentální kroužek 
ve sloupnici



Vítání občánků 
Samuel Stoika, Dolní Sloupnice 
Vít Veselý, Horní Sloupnice 
patrik Jelínek, Horní Sloupnice 
prokop Šplíchal, Horní Sloupnice 
monika Šedová, Dolní Sloupnice 

Životní jubilea 
ledeN 
marie Hlávková, 70 let, Horní Sloupnice 
Zdeněk Šejbl, 70 let, Horní Sloupnice 
božena Holcová, 85 let, Horní Sloupnice 
marie Veselá, 86 let, Horní Sloupnice 
Jaruška Zahrádková, 91 let, Horní Sloupnice 

ÚNor 
Josef dolníček, 75 let, Horní Sloupnice 
Jan Veselý, 86 let, Horní Sloupnice 
drahomíra peterková, 87 let, Horní Sloupnice 

břeZeN 
Jiří mikulecký, 70 let, Horní Sloupnice 
ivan Novotný, 70 let, Dolní Sloupnice 
bohuslav Jelínek, 75 let, Dolní Sloupnice 
Stanislav Šmejdíř, 80 let, Dolní Sloupnice 
Jiří pávek, 80 let, Horní Sloupnice

Zdenka pechancová, 88 let, Horní Sloupnice 

dubeN 
Jiří Kozák, 75 let, Horní Sloupnice

Jiří beneš, 80 let, Dolní Sloupnice 

KVěteN
Věra Veselá, 75 let, Horní Sloupnice

Zlatou svatbu v březnu oslavili manželé 
Vlastimil a marie Hlávkovi 
z Horní Sloupnice. 

Informace byly zveřejněny na základě udělených 
souhlasů dotčených osob či jejich zákonných 
zástupců.

↘ milada limberská
matrikářka

3. června uplynulo 80 let od chvíle, kdy byli 
na Zámečku v Pardubicích popraveni zastře-
lením občané Horní Sloupnice Anna miku-
lecká, Stanislav mikulecký, Josef prušek, 
jeho syn otakar a dcera miroslava Horská. 
Gestapo jim nejpřísnější trest uložilo 
za poskytnutí úkrytu hledanému studentovi 
Josefu Kůželovi z Litomyšle. Jména poprave-
ných jsou vytesána na pomníku před školou. 
čeSt JeJicH pAmátce!

80 let od smrti pruškových a mikuleckých
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letní kulturní program
8. 7. od 21.00 hodin
Filmová projekce

9. 7.  rodinné odpoledne 
od 17.00 hodin: loutkové divadlo – neposlušná 
kůzlátka, lidový loutkář Jirka polehňa 
od 19.00 hodin: koncert – rockové vzpomínání 
s pFp 174, acoustic rock’n’roll cover band 

28.–30. 7. od 21.00 hodin
Filmové projekce 

Filmové tituly budou upřesněny na Facebooku:  
na vedralce – kulturní občerstvení.

V případě nepřízně počasí proběhne akce  
na sále Vedralky.

těšíme se na vás!

dětský den s ččk
Oslavu Dne dětí přichystaly členky Českého červeného kříže ve Sloupnici v neděli 22. května 
v areálu Na Mlejnici. Děti soutěžily, tančily, dováděly na skákacím hradu, mlsaly připravené 
dobroty… Příjemným odpolednem provázeli manželé Dostálovi z osvědčené Skupinky Zips.



uzávěrka příštího čísla Sloupnického pelmelu je 20. července 2022.
další číslo Sloupnického pelmelu vyjde 10. srpna 2022.

příspěvky, připomínky a dotazy zasílejte na adresu 

pelmel@sloupnice.cz

redakční poznámky
∗  články a fotografie zasílejte v elektronické podobě.

∗  příspěvky, prosíme, zasílejte nejpozději do dne uzávěrky příštího čísla. 
 Nemůžeme zaručit, že příspěvky dodané po datu uzávěrky, budou otištěny.

∗  Své příspěvky konzultujte s dostatečným časovým předstihem s redakcí. 
 redakce si vyhrazuje právo výběru jednotlivých příspěvků.

∗  cena za otištění inzerátu je 200 Kč pro místní, 500 Kč pro ostatní.
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